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spravodaj

Tohtoročná jesenná Hodová 
s l á v n o s ť  b o l a v ýn i m očn á . 
G e n e r á l n y v i k á r v y s v ä t i l 
zrekonštruovaný oltár, ktorý sa 
vrátil do kostola po siedmych 
rokoch. Pripravená bola výstava a 
slávnostný koncert. Čítajte na str.2. 

Kedysi stredná škola, neskôr 
jazykové centrum pre študentov z 
Vietnamu a dnes je tu reedukačné 
centrum. V rozhovore s riaditeľom 
tohto zariadenia Mgr. Tomášom  na 
strane 8 -9   sa dozviete viac o tom, 
ako sa  tu  chlapcom žije.

ZRPŠ  pri ZŠ bolo úspešné pri 
viacerých predložených projektoch. 
Niektoré prispeli k voľnočasovým 
aktivitám, iné podporili vzdelvací 
proces a ďalšie  prinesú novinky na 
školskom dvore. Viac sa o týchto 
projektoch dočítate na str... 

        FOTO: Krajský pamiatkový úrad Bratislava 

Rekonštrukcia oltára trvala sedem rokov. Všetko sa začalo výskumom a návrhom postupu samotnej rekonštrukcie.  Tento 
postup  schválil pamiatkový úrad a podľa neho sa celý čas pracovalo. Oltár bol postupne rozobratý a presunutý do 
reštaurátorských diení v Bratislave.  No aj počas  prác vznikalo mnoho otázok, na ktoré sa hľadali odpovede - napríklad  
farebnosť  sôch ako i samotnej konštrukcie. Tá sa pôvodne  navrhovala ako  kombinácia čiernej farby so zlatou, no  počas 
reštaurovania  sa zistilo, že nie všetky časti boli pôvodne čierne. Finálny vzhľad  je teda výsledkom  viacročného úsilia 
reštaurátorov a pamiatkárov priblížiť sa čo najviac  k pôvodnému stváreniu oltára. Výsledok zaujal aj verejnoprávnu 
televíziu, ktorá o  tejto národnej kultúrnej pamiatke natočila reportáž v programe  Slovensko v obrazoch a ktorá bola 
odvysielaná 17.12.2023.  Všetkým, ktorí akýmkoľvek spôsobom prispeli k jeho obnove, vyslovujeme poďakovanie. 
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HODOVÁ SLÁVNOSŤ NA SVIATOK VŠETKÝCH SVÄTÝCH  MALA ŠPECIÁLNY NÁDYCH  

V Sološnici máme  dvoje hody. Niektorí  občania ich  rozlišujú  názvami: šalátové a husacie, alebo letné a jesenné.  
Tie júnové slávime  od roku 1946, kedy  biskup Buzalka vysvätil  Kaplnku Božského srdca, ktorú z vďaky po druhej 
svetovej vojne pristavili ku kostolu naši predkovia. V ostaných rokoch  boli tieto hody tochu v popredí, venuje sa 
im viac pozornosti, prípravy a do našej obce zavítajú  hostia zo širokého okolia. Druhé, novembrové, sú však 
rovnako dôležité, pretože ide o slávnosť všetkých svätých, ktorým je  zasvätený náš kostol.

Barokový oltár v Kostole Všetkých svätých v Sološnici 
pochádza z konca 17. storočia. Vytvorený bol vďaka 
podpore šľachtického rodu Pállfyovcov. Takmer 7 rokov 
sme sledovali, ako prebieha rekonštrukcia hlavného oltára 
v našom kostole. Jeho technický stav bok veľmi zlý a ak by 
sa nepristúpilo k jeho oprave, okradli by sme budúce 
generácie o tento klenot.  
Vzhľadom k tomu, že ide o vzácne barokové  dielo, ktoré je 
súčasťou národnej kultúrnej pamiatky, k jeho 
rekonštrukcii sa pristupovalo veľmi citlivo. Postup 
rekonštrukcie bol schválený vopred, ale aj pri samotných 
prácach sa ešte upresňovali niektoré detaily.  Drevo, z 
ktorého je oltár zhotovený, bolo už "nahlodané zubm 
času". Drevnú hmotu bolo potrebné zastabilizovať 
petrifikáciou. Oltár tak nabral na váhe, pretože drevo 
nasalo stabilizačné látky a tak sa sledovala aj celková 
váha, aby bola aj naďalej zabezpečná stabilita celej 
konštrukcie.  
Riešili sme aj financie, robili zbierky, predávali oblátky, 
písali projekty, organizovali koncerty, prispievali 
organizácie aj jednotlivci, až sme dali dokopy  98.000 € 
potrebných na celkovú opravu. 
 Vyvrcholenie tohto sedemročného snaženia prišlo presne 
na hodovú slávnosť 5. novembra 2023, kedy bol oltár 
posvätený generálnym vikárom Mons. Mgr.Danielom 
Ižoldom. Súčasťou slávnosti bol koncert, na ktorý sme 
pozvali lokálnych umelcov: Františka Bečku Dis.art., Mgr. 
Hanu Stanekovú DiS.art a Romana Matušeka.  

Pripravená bola aj malá výstava nálezov, ktoré sa našli pri 
výskume krýpt a sú uschované vo Vlastivednom múzeu v 
Hlohovci a tiež boli vystavené relikvie, ktoré má naša 
farnosť. 
 Mnoho ľudí sa podieľalo na  záchrane tohto barokového 
skvostu a tak máme my aj ďalšie generácie jedinečnú 
príležitosť vidieť  oltár v takom prevedení, ako ho v 
minulosti vyrobili veľmi zruční umelci. Nie všetky 
generácie mali takú príležitosť! Náš kostol  je so svojou 
architektúrou a výzdobou naozajstným klenotom - 
vzácnou  a významnou barokovou pamiatkou a preto sme 
naň patrične hrdí.  
Z kroniky obce v roku 1961: 
"Miestny kostol je veľmi starý. Sološnica mala vlastnú fáru už 
v"roku 1397. V Pázmányiovskom súpise patrí už Sološnica 
medzi obce. Kostol sa počas reformácie dostal do 
vlastníctraevanjelikov. Od tej doby prešiel veľkými opravami, 
reštauráciami, bol tiež rozširovaný, takže terajší vzhľad je už 
v celej podstate odlišný od prastarej povodiny – stratil úplne 
výzor starodávnosti. V kostolnej krypte sú pochovaní: Zrínyi 
Ilona, Balassa Ištván s manželkou, Balassa Melychar, ktorí 
tu majú vedľa bočného vchodu epitaf, kde sú jednotlivé 
napisy dodnes dobre čitatelné. Zdrhej strany vchodu je 
mramorový reliéf Mikuláša Baláša.Miestna farnosť chránila 
tu po dlhú dobu velmi vzácny strieborný križ, ktorý sa 
spomína v iných 
prameňoch napr. kniha vizitácií na miestnej fare.Kde sa 
tento vzácny predmet stratil, nie je známe."
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„POČÍTAČOVÉ  MODELOVANIE  A 3D 
TLAČ“  

Obce  Sološnica  podporila sumou 520€  projekt "Počítačové 
modelovanie a 3D tlač“.  Vďaka tejto podpore bola zakúpená 
3D tlačiareň „Original Prusa MINI+“ od popredného českého 
výrobcu 3D tlačiarní, náhradných dielov , doplnkov a 
príslušenstva pre 3D tlač - Prusa Research a.s.. IDe o tlačiareň 
vhodnú  pre začiatočníkov a je určená aj pre žiakov 
základných škôl a ich učiteľov.  Je to plne vybavená, 
spoľahlivá tlačiareň s max. rozmermi tlače 180x180x180mm. 
Krúžok „Počítačové modelovanie a 3D tlač“ bude prebiehať 
počas celého školského roku a žiaci sa tu naučia lepšiemu 
vnímaniu trojrozmerného prostredia, modelovaniu 
rôznorodých objektov zo základných tvarov (kocka, valec, 
kužeľ...) a kresleniu úplne nových tvarov. Pri práci v 
programe si preverujú  aj znalosti z anglického jazyka a tiež 
estetické vnímanie, č i matematiku pri správnom 

p r e p o č í t a v a n í a 
p o s t u p n o s t i 
modelovania objektu. 
Model je na záver 
možné prehodiť do 
p o ž a d o v a n é h o 
m a t e r i á l u a 
dosimulovať tak jeho 
povrch, odraz, drsnosť 
a i n é v l a s t n o s t i . 
Výstupom je samotný  
model.     
V utorok 28.11.2023 si 
p o č a s o t v o r e n e j 
hodiny krúžku mohla 
p r í s ť p o z r i e ť  
verejnosť.

Rok 2023 v ZRPŠ pri ZŠ Sološnica

ROZKVITNUTÁ ŠKOLA  

Hlavnou aktivitou projektu, ktorý podporila Nadácia BVS, bola premena nevyužívanej plochyna školskom dvore. Tá sa zemnila  
na kvetinový záhon  plný medonosných letničiek a jarných cibuľovín. Vďaka tejto kombinácii bude záhon kvitnúť od jari do 
jesene.  

Záhon s výmerou 9m2 bol vysadný počas 
októbrovej brigády. Celkové náklady na projekt 
boli v hodnote 432 €. Nadácia BVS  ho podporila 
sumou  400€.

Na konci odchádzajúceho roku je zvykom bilancovať a my nie sme výnimkou. O to viac, že máme za sebou prvý rok 
fungovania. Ako  si určite mnohí všimli, nie sme len „obyčajné“ ZRPŠ a okrem bežných činností podnikáme aj aktivity, ktorými 
sa snažíme získať čo najviac finančných príspevkov na podporu našej školy – predaj  na obecných  podujatiach a snažíme  sa 
zapojiť a pomôcť ajprostredníctvom tvorivých dielničiek na Adventných trhoch a  Festivale na 4 sudoch. 

V neposlednom rade sme sa zapojili do viacerých grantových a dotačných výziev a s veľkou radosťou môžeme skonštatovať, 
že úspešne. Touto cestou by sme sa chceli z celého srdca poďakovať všetkým rodičom, zamestnancom školy, žiakom a pani 
starostke za pomoc a podporu pri realizovaní našich aktivít.  Sme veľmi vďační za každú pomocnú ruku, za akúkoľvek 
materiálnu aj finančnú pomoc a veľmi si to vážime. ĎAKUJEME A ŽELÁME VÁM VIANOCE PLNÉ POHODY, LÁSKY A RADOSTI. 
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LAMPIÓNOVÝ SPRIEVOD  
 PODPORILA NADÁCIA EPH   

Poslednú októbrovú nedeľu – 29.10.2023 sme mohli 
vďaka štedrej finančnej podpore od Nadácie EPH a za 
pomoci Obce Sološnica a členov kultúrnej komisie 
zorganizovať krásny Lampiónový sprievod – Čarovné 
lampáše. Ten nám všetkým rozžiaril a rozveselil ponuré 
jesenné dni. 

Celý program začal tvorivými dielňami v priestoroch 
malej sály v kultúrnom dome. Každé dieťa dostalo 
lampión, ktorý si mohlo vyzdobiť podľa svojej 

predstavy. Zručnejšie deti si lampióny mohli na 
mieste vyrobiť- poskladať a vyzdobiť.  

Od samého začiatku bola (nielen) deťom k dispozícii 
pani Lydka Kiripolská, ktorá až do samého konca 
maľovala na tváričky detí  tématické motívy..  

Po ukončení tvorivých dielničiek  dostali detičky 
svietiace paličky pre lepšiu viditeľnosť a celý sprievod 
vyrazil na prechádzku s lampiónmi po obci. Po návrate 
na každé dieťa čakala sladká odmena. 

Vo veľkej sále kultúrneho domu bola pre všetkých 
pripravená krásna výzdoba, drobné občerstvenie a 
najmä predstavenie kúzelníka Ivana, na ktorom sa 
zabavili deti aj dospelí. 

Našťastie  nenechal nikoho zmiznúť a program 
pokračoval jeho balónikovou šou a minidisko pod 
vedením animátorky, ktorá roztancovala deti aj 
rodičov. 

Veľmi nás potešila zaplnená sála a ešte viac nás 
prekvapil počet zúčastnených detí, ktorých bolo  viac 
ako 100 a veríme, že sa v takom počte stretneme aj o 
rok.    
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ZABEZPEČENIE MOBILIÁRU DO 
KOMUNITNEJ ZÁHRADY 

Nadačný fond Baumit pri Nadácii Centra pre 
filantropiu podporil projekt „Zabezpečenie 
mobiliáru do komunitnej záhrady“ . 

V októbri nepribudli do školy len kvetinové záhony, 
ale do komunitnej záhrady pribudol aj nový kôš na 
separovaný odpad a drevená súprava na sedenie. Tie 
sme mohli zakúpiť vďaka finančnej podpore vo výške  
500€ od Nadačného fondu Baumit pri Nadácii Centra 
pre filantropiu v rámci zamestnaneckého grantu. 

KAMOŠÍM SA S PRÍRODOU 

V škole absentovala mimoškolská aktivita zameraná 
na rozvíjanie zručností a vedomostí o prírode a žiaci 
tieto poznatky získavali len na bežných vyučovacích 
hodinách. Preto sme sa uchádzali o podporu na vznik 
ekokrúžku v rámci zamestnaneckého grantu Nadácie 
Volkswagen. Boli sme úspešní a od októbra krúžok 
navštevujú žiaci oboch stupňov ZŠ. 

Jeho cieľom je, aby sa žiaci naučili uvedomovať si 
problémy životného prostredia, rozvíjať si zručnosti a 
pozitívne postoje v tejto oblasti. 

Teoretické znalosti deti získajú hravou formou počas 
zimných mesiacov, no  a počas jari, leta a jesene sa 
budú vzdelávať prakticky, napríklad starostlivosťou o 
komunitnú záhradu, výsadbou kvetov na dvore či 
potulkami po prírode 

Počas krúžku už boli vysadené ďalšie tri medonosné 
záhony, 10 ovocných stromov pôvodných odrôd, deti 
vyrobili vtáčie kŕmidlá, búdky a hmyzie hotely, ktoré 
rozmiestnili na školskom dvore a ktoré im umožia  
pozorovať v nich život 

Na jar ich 
č a k á a j 
v ý s a d b a 
v y v ý š e n ý c h 
z á h o n o v , 
d o s á d z a n i e 
k v e t o v d o 
medonosných 
z á h o n o v a 
starostlivosť o 
ne. 

D e t i t a k 
okrem získania 
v e d o m o s t í 
p r i s p e j ú k 
s k r á š l e n i u 

školského dvora. Budú sa tak hravou formou zapájať do 
tvorby a starostlivosti o prostredie, v ktorom žijú. 
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  V kraji boli podporené projekty zamerané na modernizáciu autobusových zastávok  

Bratislavksý kraj sa v tomto období zameral aj na  podporu opráv autobusových zastávok. Aj  Obec Sološnica sa 
uchádzala o podporu  a tak budova autobusovej zastávky prechádza obnovou. Zmizli bočné plechy, ktoré boli 
často neoprávnene využívané  na lepenie plagátov, pribudli svetlá, stromy,  rýny a oplechovanie a tiež sudy na 
zadržiavanie vody a hodiny.   

V spolupráci s Bratislavskou integrovanou spoločnosťou sa urobila príprava na napojenie elektonickej tabule s 
cetovným poriadkom. Steny sa zjednotili a nová fasáda dala zastávke modernejší  vzhľad.  Bude ale záležať na 
cetujúcich a aj mládeže, ktorá sa tu pravidelne zdržuje, ako dlho to všetko vydrží. Veď kôš na odpadky je  hneĎ 
vedľa úradnej tabule, ale odpadky niekdy končia  priamo pod nohami na mieste čakania.  

   Projekt bol finančne podporený z Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy  vo Výzve na podporu životného 
prostredia a rozvoja vidieka 2023.   

  

 

      11. novembra sme si pripomenuli Deň vojnových vetránov

Dňa 11. novembra 1918 o 11.00 hodine podpísal maršal Foché v železničnom vagóne v lese pri 
Compiégne vo Francúzsku prímerie s porazeným cisárskym Nemeckom. Týmto prímerím bolo prakticky 
dohodnuté ukončenie 1. svetovej vojny. Symbolom 11. novembra sa stal vlčí mak, ktorý si pripínajú ľudia 
na odev ako spomienku na padlých vojakov. V Sološnici sme si v ten deň  spomenuli  najmä na všetkých 
44 padlých mužov z našej obce. Ich mená prečítali  naši divadelní ochotníci a členovia JDS  v Sološnici  
položili k  Pomníku padlých veniec.
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V KNIŽNICI  SA NÁVŠTEVNÍCI  STRETLI PRI  NOVÝCH AKTIVITÁCH 

Knižnica v Sološnici už nie len miestom, kde si  čitatelia môžu požičať knihy. Stal sa z nej priestor pre nové 
aktivity, na ktorých sa návštevníci stretávajú, vytvárajú kontakty  a podporujú komunitný život. 

Do obecnej knižnice pribudli nielne nové knihy, ale aj nové aktivity.  V októbri, 
kedy si zvlášť pripomíname starších ľudí,  si detskí čitatelia pripravili  zaujímavý 
program pre starých rodičov. V novembri prišla do našej knižnice pani 
psychologička Mgr. Denisa Sentivany a návštevníci sa s ňou mohli porozprávať  na 
tému "Radšej knihu ako mobil". Beseda priniesla účastníkom  nové pohľady na danú 
tému, ktorá je veľmi aktuálna. Mobil, tablet aj počítač sú pre deti veľkým lákadlom a 
tak je potrebné určiť deťom hranice  už v skorom veku.  Na záver roka - v decembri  -  
navštívil knižnicu Mikuláš.  Ten priniesol so sebou okrem dobrej nálady aj 
rozprávku o vianočnom stromčeku.  Nechýbalo chutné vianočné pečivo a deti si 
užili aj spoločné fotenie.  Tešíme aj z toho, že v knižnici dotáva proestor hudba. 
Tento krát nás Terezka Barillová potešila hrou na husle a veríme, že v budúcom 
roku sa  tu odprezentuje a poteší nás viac  mladých hudobníkov.  

 Všetkým čitateľom ďakujeme za priazeň a podporu v tomto roku. Rok 2023 je  pre 
našu knižnicu dôležitý míľnik, veď dostala nový impulz do života.    

Tešíme sa na ďalšie spoločné aktivity v roku 2024. Tak dočítania, priatelia! 
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ROZHOVOR S RIADITEĽOM REEDUKAČNÉHO CENTRA V 
SOLOŠNICI  MGR. TOMÁŠOM HUDECOM 

Keby steny  v budove na adrese "Sološnica  5" vedeli rozprávať, mnohí by sa veru čudovali. Vedeli ste 
napríklad, žev Sološnici bola Stredná poľnohospodárska technická škola? Alebo že na tejto adrese otvorili 
24. mája 1974 Stredisko pre jazykovú prípravu občanov Vietnamskej demokratickej republiky?  Väčšina z 
nás ho pozná ako  reedukačné centrum, ale už málo kto z nás vie viac o tomto (aj školskom) zariadení. 
Preto sme sa s otázkami obrátili priamo na riaditeľa  tohto zariadenia Mgr. Tomáša Hudeca.  

  
Kedy  si bol zvolený do funkcie a s akou víziou si 
išiel do„riaditeľovania" ?  
Bol som zvolený do funkcie v 1.1. 2020 
Do „riaditeľovania“ som išiel s víziou zameranou na 

skvalitnenie života chlapcov umiestnených v našom 
zariadení. Vybudovať im nie len záhradný altánok, v 
ktorom budú tráviť svoj voľný čas, ale aj obnoviť učebné 
odbory tak, aby si chlapci po opustení zariadenia mohli 
nájsť ľahšie prácu. 

   Ako by si predstavil vaše zariadenie 
nezainteresovanej verejnosti?  
Reedukačné centrum v Sološnici je súčasťou 

špeciálnych výchovných zariadení v systéme 
špeciálneho školstva s celoslovenskou pôsobnosťou pre 
deti a mládež s kapacitou 48 žiakov, s otvoreným 
režimom. V našom zariadení sú chlapci vo veku od 12 
rokov do 18 rokov. Do reedukačného centra sa prijímajú 
chlapci zo všetkých krajov Slovenska na základe 
žiadosti zákonného zástupcu, neodkladného opatrenia 
súdu, rozhodnutia súdu o uložení ochrannej výchovy, 
rozhodnutia súdu o uložení výchovného opatrenia 
alebo rozhodnutia súdu o nariadení ústavnej 
starostlivosti. Dôvodom na umiestnenie býva 
najčastejšie zanedbaná a nezvládnutá výchova, 
alkoholizmus rodičov, nedostatočná starostlivosť a z 
toho vyplývajúce vážne poruchy správania prejavujúce 
sa najmä krádežami, trestnou činnosťou, túlaním sa, 
útekmi z domu, drogovými závislosťami a pod. O 
chlapcov sa stará 42 č lenný t ím, zložený z 
p e d a g o g i c k ý c h z a m e s t n a n c o v , o d b o r n ý c h 
zamestnancov a pracovníkov prevádzky. 

    Aké vzdelávanie a odbornú starostlivosť  týmto 
chlapcom poskytujete?  
Naše zariadenie poskytuje vzdelávanie v základnej 

škole pre žiakov v 7., 8. a 9. ročníku, SOŠ v dvoch 
dvojročných učebných odboroch: Strojárska výroba a 
Stavebná výroba a v OU pre žiakov s mentálnym 
postihnutím v učebných odboroch Stavebná výroba a 
Poľnohospodárska výroba. Žiaci sa vzdelávajú podľa 
vzdelávacieho programu pre žiakov s poruchami 
správania. 

H l a v n o u n a š o u ú l o h o u j e p o s k y t o v a n i e 
psychologickej, psychoterapeutickej, špeciálno-
výchovnej a zdravotnej starostlivosti deťom, o ktorých 
umiestnení rozhodol príslušný orgán štátnej správy, 
zákonný zástupca alebo o umiestnenie požiadal detský 
domov. 

Ako dlho sú vo vašom zariadení? Ide o týždne, 
mesiace alebo roky?  
Na túto otázku je ťažko odpovedať, lebo sú tu chlapci 

pol roka, rok, ale aj viacej. Posudzuje a vyhodnocuje sa 
to individuálne, nakoľko záleží to od viacerých faktorov. 
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 Hovorí sa, že v každom z nás je niečo dobré, 
každý z nás má na niečo talent. Určite aj  v 
tejto skupine chalanov sa nájdu. Majú možnosť  
venovať sa a rozvíjať  svoje talenty a záľuby? 
Chlapci majú v zariadení režim dňa, ktorý musia 

striktne dodržiavať. Vo svojom voľne majú 
poskytnutú mimoškolskú činnosť, chodia na rôzne 
krúžky, ako je to i v iných školách. V režime dňa majú 
organizované osobné voľno, ktoré trávia podľa ich 
záujmu. Veľmi radi chodia na vychádzky do okolia a 
obľúbená je aj športovo- relaxačná činnosť. V 
niektorých chlapcoch sú skryté talenty, ktoré sa nám 
daria poodkryť. Jedná sa prevažne o športové talenty. 
Títo chlapci  nás reprezentujú na celoslovenských 
športových hrách. Nájdu sa aj taký chlapci, ktorí nás 
prekvapia svojou literárnou a poetickou tvorbou 
alebo hudobným nadaním. 

       Keďže  máme Vianočné obdobie - ako  
vyzerajú Vianoce v Reedukačnom centre? 
Niektorí žiaci chodia na Vianočné prázdniny 

domov alebo do CDR, podľa toho v akej fáze sú 
umiestnení.  Chlapcom, ktorí zostávajú v zariadení 
počas prázdnin sa snažíme so zamestnancami 
vytvoriť voľnejší režim, a priblížiť im ho, aký je v 
bežnom rodinnom prostredí. Vianočná atmosféra 
začína už počas adventu, keď si vyzdobia svoje 
klubovne vianočnou výzdobou. Väčšinu času trávia 
sledovaním rozprávok, filmov a spoločenským hrám. 
Najviac sa tešia keď si môžu sami upiecť medovníčky 
alebo koláče 

 Kde  ty ako riaditeľ  cítiš slabé stránky 
takýchto zariadení? V čom vám systém  "hádže 
polená pod nohy"? 
V reedukačných centrách sa staráme o deti s 

narušeným alebo ohrozeným psychosociálnym 
vývinom. Stúpa nám počet detí s psychiatrickými 
d i a g n ó z a m i . T a k t i e ž m á m e n e d o s t a t o k 
pedagogických a odborných zamestnancov vzhľadom 

na narastajúce špecifické potreby umiestnených detí. 

Na Slovensku chýba diferenciácia jednotlivých 
reedukačných centier a takisto systémový prístup k 
reedukácii. V prvom rade by sme mali sa venovať a 
pomôcť dieťaťu, ktoré má závažné psychiatrické 
problémy, až potom ho odborne vzdelávať. 

 Aké máš plány do Nového roku? Súkromné aj 
pracovné ? 
Do Nového roku by som rád išiel s novým 

nasadením síl, zvládnuť ďalšie výzvy a neočakávané a 
nepredvídateľné situácie.Rád by som postupne 
zmodernizoval zariadenie, rekonštruoval školskú 
kuchyňu. Chlapcom zabezpečil bezpečné a príjemné 
prostredie. 

S ú k r o m n é p l á n y ? ( s m i e c h ) M á r i a d i t e ľ 
reedukačného centra v súčasnej dobe súkromie?  

Tomáš ďakujeme za tvoj čas, ktorý si venoval 
Sološnickému spravodaju. Tebe, tvojim  blízkym ,  
všetkým  zamestnancom RC a tiež chalanom želáme 
pokojné Vianoce. Nech  sú v Sološnici akokoľvek  dlho, 
nech im toto obdobie prinesie svetlo do života.     

FOTO: Šiška Ján, zdroj FB 
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Čo nás čaká v najbližších  
mesiacoch 

     

    19.január     Darovanie krvi 

 20. január    Vítanie detí  

 20. január   Degustácia vín 

28. január    Karneval 

  3.  február  Obecný ples  

13. február   Pochovávanie basy  

       marec    Jarná brigáda  

 17. marec    Pôstna polievka 

Sidónia Lačná 

Mária Eliášová 

Alžbeta Ráchalová 

Alfonz Blecha  

Ján Pakan  

Marián Škuta  

Antónia Dinušová 

Anna Gombárová 

Viera Polcková 

Rudolf Okruhlica 

Miroslav Blanárik  

Peter Kočíšek  

Vladimír Juhanes 

Ľubomír Drahoš 

Mária Surovičová 

Dušan Frűhauf 

Peter Žilavý 

Miroslav Mikuš 

Eva Barteková 

Dagmar Beláková 

Beata Pápežová 

Štefan  Ščepka  

Henrich Belák  

František Sojka  

Anton Kazička 

SPOLOČENSKÁ  KRONIKA 2023
V tomto roku spomedzi nás odišlo až 25 spoluobčanov. Je to 

najvyšší počet  za ostatných ... rokov. 

                     Nech je im odpustené, čo bolo krehké 
                                    a odmenené, čo bolo vzácne.

NARODILI SA 

Február:   Skýpala Šimon 

Marec:     Biksadský Filip 

Apríl:     Bednárová Júlia 
                Madžová Guta 
                Barteková Dominika 

Máj:       Glajšek Ondrej  

Júl:       Lipták Patrik 
              Zmek Jakub 

August:   Barteková Veronika 

September: Šišková Viktória 
                     Náhliková Timea 

November:  Homlitaš Andrej 

December:  Škutová Agáta

Z výstavby hasičskej zbrojnice 
V roku 2023 sme najväčšiu pozornosť venovali výstavbe 

hasičskej zbrojnice. Obec túto stavbu dlho  plánovala a šetrila na 
ňu financie. Prvé návrhy, ktoré uvažovali s rozšírením súčasnej 
zbrojnice na námestí, boli na stole už  pred dvanástimi rokmi. 
NIkto nepochybuje o tom, že si naši šikovní hasiči po dlhých 
desaťročiach fungovania zaslúžia dôstojný stánok. Niektorí 
občania si ale myslia, že ide o vysokú investíciu pre tento "krúžok".  
Snáď to nemysleli až tak vážne, ako to prezentovali na sociálnych 
sieťach a  nebudú  hasičov v živote potrebovať oni a ani my 
ostatní. Vtedy by sme totiž urobili čokoľvek, nehľadiac na financie, 
aby sme si uchránili všetko, čo máme. Hasičom želáme, aby  ich 
tento "krúžok" bavil a robili ho stále s rovnakým (takmer 
profesionálnym) nasadením, ako doteraz.  Patria totiž medzi 
najlepších dobrovoľných hasičov v celom regióne. ĎAKUJEME! 
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VYSADILI SME  STARÉ ODRODY 
OVOCNÝCH STROMOV : 

  ČEREŠNE, HRUŠKY A SLIVKY 

Obec bola úspešná v projekte Ovocná alej pre všetkých. 
Tento projekt sa uskutočnil vďaka podpore Nadácie 
TIPSPORT vo výške 1.115€.  V blízkosti železničnej stanice 
sme vysadili 3 0 ks ovocných stromov tradičných starých 
odrôd hrušiek, sliviek a čeršení. S výberom a aj radami pri 
výsadbe a strihaní nám pomohol pán Marián Komžík zo 
spoločnosti BOTANYplant s.r.o., ktorá sa venuje práve  
pôvodným druhom stromov. Jeho rady sme využili nielen  
pri výsadbe, ale  zúčastnení záujemci ich budú využívať aj v 
budúcnosti pri starostlivosti o svoje  stromy. 

Obrazové správy z... 
                            ...posedenia pre dôchodcov

                                       ...výstavy zvončekov 

                                         ... tvorivých dielní
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